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«Напрыканцы 2013 і напа-
чатку 2014 года я неаднара-
зова звяртаўся ў розныя
інстанцыі з пісьмовымі зва-
ротамі аб неабходнасці арга-
нізацыі і правядзення выба-
раў дэпутата Палаты прад-
стаўнікоў Нацыянальнага
Сходу Рэспублікі Беларусь па
Крычаўскай выбарчай акрузе
№83 у сувязі з прызначэннем
Краўцова У. В. старшынёй
Гродзенскага аблвыканкама,
— распавядае Валерый Ка-
ранкевіч. — Я лічу, што су-
мяшчэнне дзяржаўнай паса-
ды з дэпутацкімі паўнамоцт-
вамі парушае прынцып паз-
дзялення паўнамоцтваў роз-
ных галін улады і не ўлічвае
інтарэсы выбаршчыкаў, і што
гэта недапушчальна.
Тады розныя высокія чы-

ноўнікі мяне запэўнівалі, што
прызначэнне старшынёй
Гродзенскага аблвыканкама
не перашкодзіць спадару
Краўцову быць дэпутатам і
што “Краўцоў У. В. у якасці дэ-

УЛАДЗІМІР КРАЎЦОЎ
І ЯГО ДЭПУТАЦКІЯ АБАВЯЗКІ

Грамадскі актывіст з
Хоцімска Валерый Каран-
кевіч падрыхтоўвае скаргі
ў ЦВК і Палату прадстаў-
нікоў наконт таго, што
дэпутат Палаты прад-
стаўнікоў па Крычаўскай
выбарчай  акрузе №83
Уладзімір Краўцоў ухіляец-
ца ад выканання сваіх дэпу-
тацкіх абавязкаў і на пра-
цягу шэрагу месяцаў не
праводзіць прыёмы і суст-
рэчы з выбаршчыкамі ў
сваёй выбарчай  акрузе.
Для праваабарончага сай-
та spring96.org грамадскі
актывіст адзначыў, што
ўжо на працягу значнага
часу Уладзімір Краўцоў не
прыязджае на тэрыторыю
сваёй выбарчай акругі і не
сустракаецца з выбарш-
чыкамі, пакідае без рэага-
вання іх запыты і скаргі.

путата Палаты прадстаўнікоў
павінен ажыццяўляць працу
з выбаршчыкамі ў формах і
парадку, прадугледжаным
названым Законам (Законам
“Аб статусе дэпутата Палаты
прадстаўнікоў, члена Савета
Рэспублікі Нацыянальнага
сходу РБ”). Пры гэтым месца
жыхарства дэпутата Палаты
прадстаўнікоў не з’яўляецца
вызначаючым для выканан-
ня ім сваіх дэпутацкіх паўна-
моцтваў”. Больш за тое, у са-
кавіку 2014 года я пабываў на
прыёме і асабіста сустрэўся
з Уладзімірам Краўцовым, і
той  мяне запэўніў, што
зробіць  усё магчымае для
арганізацыі нармальнай
працы ў якасці дэпутата Па-
латы прадстаўнікоў у сваёй
выбарчай акрузе.
Час  паказаў, што гэтыя

абяцанні былі проста прыго-
жымі словамі — ужо на пра-
цягу шэрагу месяцаў
Уладзімір Краўцоў не пра-
водзіць сустрэчы з сваімі вы-

баршчыкамі ў Хоцімскім ра-
ёне, не арганізоўвае прыём
грамадзянаў. Фактычна
Уладзімір Краўцоў ніякай дэ-
путацкай працы ў сваёй вы-
барчай акрузе не вядзе, яму
проста не хапае на гэта часу
з-за вялікай загружанасці на
пасадзе старшыні Гродзен-
скага аблвыканкама. Выбар-
шчыкі ў Крычаўскай выбар-
чай акрузе №83 фактычна
засталіся без уласнага дэпу-
тата. І гэта пытанне патрэб-
на вырашаць», — кажа Ва-
лерый Каранкевіч.
Журналісты незалежных

рэгіянальных выданняў
«Клімавіцкая Інфа-Панара-
ма» і «Вольны горад» такса-
ма пацвярджаюць, што
Уладзімір  Краўцоў вельмі
даўно не праводзіць сустрэ-
чы з выбаршчыкамі і прыём
грамадзян у Клімавіцкім і
Крычаўскім раёнах.
У сувязі з гэтым правааба-

рончы сайт spring96.org на-
гадаў, што дэпутат Краўцоў

Уладзімір Васільевіч Указам
кіраўніка краіны Аляксандра
Лукашэнкі ад 14 лістапада
2013 года №509 прызнача-
ны старшынёй Гродзенскага
аблвыканкама.
Валерый Каранкевіч быў

супернікам Уладзіміра Краў-
цова на выбарах дэпутатаў
Палаты прадстаўнікоў па ак-
рузе ў 2012 годзе. Грамадскі
актывіст лічыць, што пера-
езд Уладзіміра Краўцова ў
Гродна старшынёй мясцова-
га аблвыканкама зрабіў не-
магчымым выкананне шэра-
гу артыкулаў Закона Рэс-
публікі Беларусь “Аб статусе
дэпутата Палаты прадстаўн-
ікоў, члена Савета Рэспублікі
Нацыянальнага сходу Рэс-
публікі Беларусь” і час пац-
вердзіў, што зараз Уладзімір
Краўцоў сапраўды не можа
выконваць абавязкі дэпута-
та Палаты прадстаўнікоў па
Крычаўскай выбарчай акру-
зе №83 (Клімавіцкі, Кры-
чаўскі і Хоцімскі раёны).
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НАЗАД В ЗОНУ

Напомним нашим читате-
лям, как преподнесли это со-
бытие государственные СМИ.
Например, телеканал ОНТ

подготовил специальный ре-
портаж под названием «Про-
езд открыт». Телезрителям
рассказывалось: «В ряде от-
селённых после Чернобыль-
ской катастрофы деревень
Климовичского района отме-
нён контрольно-пропускной
режим. Постоянно  прожи-
вать в этих населённых пунк-
тах ещё нельзя, но посещать
уже безопасно. Теперь, что-
бы попасть в Городешню и
ещё в семь отселённых де-
ревень Климовичского рай-
она, специальный пропуск
не требуется. На отмену кон-
трольно-пропускного режи-
ма повлияло снижение уров-
ня радиации».
А в областной газете «Мо-

гилёвские ведомости» по-
явилась статья «Границы
зоны  сужаются». Из неё
можно было узнать, что на
землях Климовичского рай-
она, где отменили  конт-
рольно-пропускной режим,
«уровень радиации суще-
ственно понизился и теперь
не превышает 15 Кюри». И
поэтому «реабилитирован-
ные участки отданы в распо-
ряжение лесного хозяйства,

Александр ВЛАД

ЖИЗНЬ С РАДИАЦИЕЙ:
ПОСЛЕДСТВИЯ ПРЕОДОЛЕНЫ?

Ещё несколько лет назад
«Клімавіцкая Інфа-Панара-
ма» сообщила о том, что в
Климовичском районе сня-
ли ограничения на посеще-
ния части отчуждённых
деревень. Территории, на
которых в 2010 году отме-
нили контрольно-пропуск-
ной режим, составляют
свыше 5 тысяч гектаров.
Решение было принято Де-
партаментом по ликвида-
ции последствий катаст-
рофы на Чернобыльской
АЭС. В соответствии с
данным решением больше
не запрещается посещать
такие населённые пунк-
ты, как Деряжня, Кошанов-
ка, Городешня, Игнатовка
и другие. Официальный
комментарий сводился к
тому, что в этой местно-
сти снизился уровень ра-
диации.

которое обладает технологи-
ей  выращивания чистого
леса на умеренно  загряз-
нённых радиацией террито-
риях».
Нельзя не отметить, что в

тот период сокращение раз-
меров чернобыльских тер-
риторий произошло и в дру-
гих регионах страны. Так, со-
гласно Постановлению Со-
вета Министров от 10 февра-
ля 2010 года общее число
загрязнённых населённых
пунктов уменьшилось на 211
единиц, по  сравнению со
списком, который был утвер-
ждён в 2005 году. Как след-
ствие, одновременно про-
изошло  уменьшение
средств, передаваемых из
госбюджета в местные бюд-
жеты  на финансирование
расходов по преодолению
последствий катастрофы на
Чернобыльской АЭС. И, что
особенно показательно, за
прошедшие с тех пор  не-
сколько лет подобные тен-
денции только усилились. К
примеру, осенью 2013 года
председатель Совета Рес-
публики белорусского пар-
ламента Анатолий Рубинов
публично объявил: «Сегодня
мы с гордостью говорим о
том, что тяжёлые послед-
ствия Чернобыля преодоле-
ны, государство сконцентри-
ровало все возможные ре-
сурсы для восстановления
безопасных экологических
условий жизнедеятельности

в пострадавших регионах».

ПОДОЖДАТЬ 100 ЛЕТ

Интересно , что  относи-
тельно недавно звучали не
столь  оптимистические
оценки ситуации. Вот как в
2009 году охарактеризовали
положение на загрязнённых
радиацией территориях в
Климовичском районе: «Со-
гласно прогнозу изменения
радиационной обстановки в
населённых пунктах, находя-
щихся в зонах радиоактивно-
го загрязнения нашего рай-
она, уровень радиоактивно-
го загрязнения менее 1 Ku/
кв.км по цезию-137 будет со-
ставлять: в деревне Борисо-
вичи — в 2051 году, деревне
Ганновка — 2112 г., деревне
Дубровица — 2086 г., дерев-
не Попехинка — 2052 г., де-
ревне Рысин — 2078 г.» (рай-
онная газета «Родная ніва»
- №11, 2009).
Очевидно, что ближайшие

сто лет климовчане будут вы-
нуждены жить в условиях,
требующих жёсткого соблю-
дения норм радиационной
безопасности. Поэтому заяв-
ления высокопоставленных
чиновников, что в Беларуси
преодолены  последствия
Чернобыля, не стоят лома-
ного гроша. Даже те земли
Климовщины, на которых ре-
шили отменить контрольно-
пропускной режим, несут се-
рьёзную угрозу для посеща-

ющих их людей. Ведь там по-
прежнему запрещено раз-
жигать костры, собирать гри-
бы и ягоды, проводить ка-
кие-либо работы. Радиация
никуда не исчезла, пусть
даже официально признано,
что теперь уровень радиа-
ции в этих местах не превы-
шает 15 Кюри.
Учёный-радиолог, член

Белорусской академии ме-
дицинских наук, профессор
Юрий Бандажевский, посвя-
тивший жизнь борьбе с Чер-
нобылем, считает, что если
на поверхности почвы счёт-
чик не регистрирует радио-
активный цезий, то это озна-
чает, что  радиоактивные
элементы просто мигриро-
вали в толщу земли и нахо-
дятся на уровне корневой си-
стемы. Кроме того, по мне-
нию профессора, нельзя за-
бывать про трансформацию
радиоактивных элементов в
более опасные соединения
для здоровья людей . Так,
цезий-137, распадаясь, пре-
вращается в барий, а барий
очень токсичен для организ-
ма человека. В силу этого
опасность  радиационного
воздействия сохраняется и
на тех территориях, которые
со временем становятся ус-
ловно чистыми от радиации.
Более подробно о гибель-
ном влиянии Чернобыля на
нашу жизнь мы расскажем в
следующем номере «Кліма-
віцкай Інфа-Панарамы».
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Уровень зарегистрированной безработицы на конец фев-
раля составил 1% от экономически активного населения.
Наиболее высокий уровень зарегистрированной безрабо-
тицы сложился в Краснопольском районе (1,4%), Бобруйс-
ке, Глусском и Климовичском районах (по 1,3%), Могилёве
(1,2%). На 100 заявленных вакансий приходилось 179 без-
работных, зарегистрированных в органах по труду, занятости
и социальной защите (на конец февраля 2014 г. – 50 чело-
век), сообщили в отделе статистики труда Главного статуп-
равления Могилёвской области.

* В ТЕМУ:
А вот что о положении с безработицей сообщали СМИ в

этом году:
«У нас в районе за последние два месяца количество ва-

кансий сократилось почти вдвое — с 80 до 46» (Анатолий
Гращенко, начальник управления труда, занятости и соцза-
щиты Климовичского райисполкома – «Сельская газета» -
№24, 2015 г.).
По данным Министерства труда и социальной защиты Бе-

ларуси численность зарегистрированных безработных на
конец января 2015 года составила 30,7 тыс. человек, сооб-

Дакументы на мацярынскі капітал у раённых адміністрацы-
ях пачалі прымаць у пачатку сакавіка. Кацярына Гучык стала
адной з першых, чыю заяву задаволілі. Кацярына расказвае,
як збірала і падавала дакументы: “Зусім нескладана было
збіраць. Там іх няшмат трэба — пашпарты, пасведчанні аб
нараджэнні, пасведчанне аб заключэнні шлюбу. Занесла і ўсё”.
Кацярына чакае тры тыдні і даведваецца аб станоўчым ра-

шэнні ад Еўрарадыё — яе тэлефон атрымліваю акурат пасля
паседжання камісіі ў адной з раённых адміністрацый. Што з
грашыма будзе рабіць, Кацярына пакуль не ведае. На маця-
рынскі капітал яны з мужам увогуле не разлічвалі. Яшчэ да
студзеня мелі толькі аднаго сына, аднак у пачатку года ў шчас-
лівай пры нарадзілася двойня. А разам з ёй — права на 10
тысяч долараў.

“Што з грашыма будзем рабіць? Ну, тут яшчэ незразумела, іх
жа толькі праз 18 гадоў можна выкарыстаць. Мы не планавалі
пакуль. Вядома, хацелася б хутчэй атрымаць, палепшыць
жыллёвыя ўмовы”.

ШТО ГАВОРАЦЬ УЛАДЫ

“На ўчарашні дзень у нас было пададзена 13 пакетаў даку-
ментаў. Вось сёння раніцай на паседжанні разглядзелі пяць

Алесь ПІЛЕЦКІ, Еўрарадыё

ПЕРШАЯ БЕЛАРУСКА
АФОРМІЛА МАЦЯРЫНСКІ КАПІТАЛ

Кацярына Гучык нарадзіла двойню: “Што з грашыма будзем рабіць? Ну, тут яшчэ незразумела, іх жа толькі праз
18 гадоў можна выкарыстаць”.

пакетаў — па ўсіх станоўчае рашэнне”, — расказвае начальні-
ца Упраўлення сацыяльнай абароны Першамайскага раёна
Мінска Вольга Васілеўская. Іншыя адміністрацыя пакуль толькі
збіраюць дакументы, рашэнняў не прымалі. Вольга Васілеўс-
кая расказвае, што на разгляд пакета дакументаў сыходзіць
прыкладна тры тыдні (паводле закону чыноўнікі маюць ме-
сяц). За гэты час правяраюць, ці былі рашэнні аб пазбаўленні
бацькоўскіх правоў, адмене ўсынаўлення альбо ўдачарэння, ці
не было фактаў забірання дзяцей з сям’і. Пакуль нікому не
адмаўлялі.

ЯКІЯ ДАКУМЕНТЫ НЕАБХОДНА САБРАЦЬ:

1. Пасведчанні аб нараджэнні дзяцей.
2. Пасведчанне аб заключэнні шлюбу.
3. Пашпарты бацькоў дзяцей.
4. Даведка з месца жыхарства аб складзе сям’і.
5. Ксеракопіі ўсіх дакументаў.

Важна таксама ведаць, што дакументы на афармленне ма-
цярынскага капіталу можа падаваць толькі маці дзяцей. Па-
перы трэба аднесці ва Упраўленне сацыяльнай абароны свайго
райвыканкама.

Юлиана ШУПЛЕЦОВА, mogilevnews.by

НАИБОЛЕЕ ВЫСОКИЙ УРОВЕНЬ
ЗАРЕГИСТРИРОВАННОЙ БЕЗРАБОТИЦЫ —
В КРАСНОПОЛЬСКОМ, ГЛУССКОМ,
КЛИМОВИЧСКОМ РАЙОНАХ, БОБРУЙСКЕ И МОГИЛЁВЕ

По данным комитета по труду, занятости и соцза-
щите Могилёвского облисполкома, численность заре-
гистрированных безработных на конец февраля 2015
года составила 4,8 тыс. человек, что в 1,7 раза больше,
чем на конец февраля 2014 г., и на 19,3% больше, чем на
конец января 2015 г.

щает БелаПАН. Это на 35% больше, чем на конец января
2014 года, и на 26,8% больше, чем на конец декабря 2014
года.
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В ЧУЖОМ ГЛАЗУ

«Качество и безопасность товаров»,
— под таким названием на страницах
Могилёвской областной аграрной газе-
ты «Земля и люди» 18 февраля этого
года появилась статья заместителя
главного врача УЗ «Могилёвский облЦ-
ГЭ и ОЗ» Е.Каминской. Речь в ней идёт
о том, как на Могилёвщине ведётся ра-
бота по борьбе с нарушениями требо-
ваний законодательства в плане сани-
тарно-эпидемиологического благополу-
чия населения. Попросту говоря, наше-
го с вами здоровья, которое может по-
страдать из-за появления на торговых
прилавках некачественной продукции.
На основании сказанного Е.Каминс-

кой, за прошлый год органами госсан-
надзора в области обследовано более
2500 субъектов, реализующих товары
импортного производства. В 56,5% слу-
чаев установлены нарушения. Они в ос-
новном касались неудовлетворитель-
ных условий хранения продукции, реа-
лизации продуктов питания с истёкши-
ми сроками годности и т. п. Также в про-
шлом году лабораторно исследовано
более 3700 проб продукции (товаров)
иностранного производства. «Неудов-
летворительными оказались 119 проб.
Выявлено 72 пробы импортной пище-
вой продукции, не соответствующей
ТНПА», — сообщает «Земля и люди»
своим читателям.
Далее говорится о том, что органами

госсаннадзора проводится совместная
работа по выявлению и пресечению на-
рушений с органами Госстанадарта,
территориальными налоговыми орга-
нами, управлениями (отделами) торгов-
ли и услуг исполкомов, территориаль-
ными органами ветеринарного надзо-
ра, правоохранительными органами.

НЕ ДЛЯ ШИРОКОЙ
ОБЩЕСТВЕННОСТИ

Всё это прекрасно и радует. Но соглас-
но статистическим данным, около 80%
продуктов, которые реализуют торговые
объекты Могилёвщины, составляют то-
вары белорусского производства. А по
таким товарным группам как молочные,
мясные и колбасные изделия, их про-

Артём СЕМЁНОВ

ПЕЙТЕ, ДЕТИ, МОЛОКО!
БУДЕТЕ ЗДОРОВЫ?

«Вам, россиянам, далеко до нашей
продукции по одной только причине:
когда Союз развалился, вы перешли
на технические условия, понизив
уровень требований к продуктам
питания, а мы сохранили, благодаря
Лукашенко, государственные стан-
дарты» (Александр Лукашенко – из
выступления на пресс-конференции
для российских СМИ).

цент приближается к 100. И нашим граж-
данам хотелось бы знать, насколько эти
продукты соответствуют требованиям
законодательства в области санитарно-
эпидемиологического благополучия.
Но оказывается, что официальной

информации об этом, к тому же доступ-
ной широкой общественности, совсем
немного. По крайней мере, когда автор
этих строк попытался найти хоть какую-
то информацию у специалистов район-
ных центров гигиены и эпидемиологии
Климовичского, Кричевского, Чериков-
ского, Краснопольского районов о со-
держании в молочной продукции оте-
чественного производства антибиотиков
и других вредных для нашего здоровья
веществ, то там с опаской стали выяс-
нять, для кого и для чего такая инфор-
мация нужна? А когда узнали, то одно-
значно заверили, что такого контроля
не осуществляют. Что этим занимаются
ветеринарные службы и перерабатыва-
ющие предприятия. Попытка найти нуж-
ную информацию по указанным специ-
алистами санстанций адресам тоже
оказалась безуспешной, тем более для
журналиста независимого СМИ. И это
неслучайно.
По мнению заведующего сектором

качества Института системных исследо-
ваний в АПК НАН Беларуси, кандидата
экономических наук П.Расторгуева, в
Беларуси нет централизованного и сис-
темного мониторинга качества и безо-
пасности сельскохозяйственной про-
дукции. В результате соответствующая

информация носит разобщённый харак-
тер и не совсем соответствует действи-
тельности. «Например, проверка, про-
ведённая Минсельхозпродом, выявила
несоответствие декларируемых и реаль-
ных показателей качества молочного
сырья. Так, в Смолевичском районе на
переработку поступало только 3,0%
молока высшего сорта, в Воложинском
— 14,0% (тогда как по информации пе-
рерабатывающих предприятий — соот-
ветственно 82,1 и 90,0%). По оценкам
специалистов Минсельхозпрода, в сред-
нем по стране фактический удельный
вес молока высшего сорта составлял
около 20,0% (в то время как в отчётных
данных указывалось значение 57,1%), -
пишет он в статье «Тенденции форми-
рования качества основных видов сель-
скохозяйственной продукции в Белару-
си» (см. журнал «Экономика сельского
хозяйства» №7 за 2014 год).
Для того чтобы понять, насколько

важна для населения своевременная
и достоверная информация о ситуации
с качеством молока, поступающего на
переработку, мы немного поговорим по
данному вопросу.

О КАЧЕСТВЕ МОЛОКА

Одним из наиболее приемлемых ва-
риантов оценки качества молока, из ко-
торого вырабатывается множество наи-
менований продуктов, попадающих на
наш стол, является оценка его соответ-
ствия требованиям действующих техни-
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вых актов (ТНПА) в области
технического нормирова-

дят бабушки и дедушки, которые когда-
то кормили своих детей молоком и мо-
лочными продуктами, полученными на
собственном подворье.

СПАСИБО РОССИЯНАМ
И УКРАИНЦАМ

Для всех здравомыслящих людей, тем
более имеющих соответствующее обра-
зование, постулат о том, что «в споре
рождается истина» не вызывает сомне-
ния. Похоже, что в полной мере он на-
чинает действовать и в вопросе приня-
тия реальных шагов со стороны соот-
ветствующих государственных структур
Беларуси по борьбе с нарушениями тре-
бований законодательства в области
санитарно-эпидемиологического благо-
получия населения.
Согласно информации официальных

СМИ и новостных сайтов Интернета, 21-
23 января этого года Госветфитослуж-
ба Украины временно приостановила
ввоз молочной продукции трёх белорус-
ских производителей: ОАО «Бабушки-
на крынка», «Молочные продукты» и
«Оршанского молочного комбината»,
мотивируя запрет несоответствием мо-
лочной продукции украинским нормам
безопасности по микробиологическим
и физико-химическим показателям.
Напомним, что примерно год тому на-
зад украинская сторона на два месяца
запрещала импорт всех молочных про-
дуктов из Беларуси из-за содержания
в них антибиотиков.
Под давлением этих обстоятельств с

31 января по 1 февраля в Институте мя-
сомолочной промышленности (ИММП)
был проведён научно-практический се-
минар на тему «Безопасность, каче-
ство молочных продуктов и санитарно-
гигиеническое состояние организаций,
осуществляющих переработку молока».
Выступившая с докладом заместитель
начальника отдела переработки про-
дукции животноводства Минсельхозп-
рода Л.Степаненко призналась: «Мик-
робиология — это наша самая уязви-
мая позиция». Когда в молоко попада-
ют антибиотики, то это показатель того,
что имеются разрывы в цепочке конт-

роля качества продукции: на
ферме доят больную корову и

ния и стандартизации. Несмотря на то,
что ТНПА содержат, как правило, доста-
точно обобщённые характеристики по-
требительских свойств продукции, дан-
ный метод оценки качества имеет пре-
имущества вследствие возможности
проведения сравнительного анализа
как на уровне республики, так и другими
странами.
В отношении молока таким норматив-

ным документом является СТБ 1598—
2006 «Молоко коровье. Требования при
закупках». В соответствии с требовани-
ем вышеуказанного документа молоко
в Беларуси делится на: экстра (введено
с 2008г.), высший, первый, второй сорт.
Сорт «экстра» предполагает низкое со-
держание числа соматических клеток
(ЧСК) (не более 300000 на 1 куб. см.).
Для высшего сорта норма ЧСК состав-
ляет не более 500000 в куб. см.
Соматические клетки — это, по суще-

ству, клетки тела животного. В молоке
они присутствуют из-за постоянного об-
новления клеток ткани животного, вы-
мени, сосков и т.д. При высоком содер-
жании ЧСК в молоке можно практичес-
ки однозначно говорить, что мы имеем
дело с больным животным. Большое
количество ЧСК ведёт к снижению удоя.
Например, с  увеличением ЧСК  со
100000 до 270000 годовой удой от ко-
ровы снижается на 250 кг. При ЧСК бо-
лее 500000 качество молока снижает-
ся из-за пониженного содержания ка-
зеина, молочного сахара, кальция, маг-
ния, фосфора. Из такого молока невоз-
можно получить высококачественные
молочные продукты, в том числе твёр-
дые сыры.
Важным показателем качества моло-

ка является бактериальная обсеменён-
ность (число микроорганизмов в виде
бактерий, дрожжевых и плесневых гриб-
ков и т.д.) в 1 куб. см. Для сорта «экстра»
этот показатель не должен превышать
100000 на 1 см. куб. Для высшего —
300000. Высокая бактериальная обсе-
менённость приводит к ухудшению вку-
са, снижает питательную ценность из-
готовляемых продуктов, значительно
сокращает сроки хранения. На этот по-
казатель сильно влияет заболевае-
мость коров маститом. Кроме того, важ-
но обеспечить хранение молока при
температуре не более +4 С.
Ещё одним из важнейших показате-

лей качества молока является содер-
жание в нём ингибиторов (антибиоти-
ков и других лекарств, моющих средств
и т.д.). Антибиотики препятствуют пере-
работке молока на молокозаводах, по-
этому там строго контролируют этот по-
казатель. Антибиотики практически не
удаляются в процессе переработки мо-
лока в молочную продукцию и влияют
на состояние нашего здоровья, особен-
но на понижение иммунитета у детей.
Сегодня, когда в питании деток в основ-
ном используются молочные продукты,
полученные от коров сельхозпредпри-
ятий, наблюдается резкое снижение
иммунитета детей. Это прекрасно ви-

отправляют молоко на молокозавод,
где на этот факт закрывают глаза.

«Если продукция содержит антибио-
тики, то за это несёт ответственность
молокоперерабатывающее предприя-
тие», — сказала Л.Степаненко. И рас-
ставила акценты: «Оно должно рабо-
тать по стандарту. Молоко, не соответ-
ствующее требованиям СТБ, прини-
маться на переработку не должно».
В середине февраля этого года на

базе Белорусской сельхозакадемии в
Горках состоялось очередное двухднев-
ное занятие специалистов зоотехни-
ческих служб Могилёвской области об-
ластного и районного подчинения. На
учёбе присутствовал и выступил с док-
ладом заместитель министра сельско-
го хозяйства и продовольствия РБ И.Б-
рыло. По его информации, когда ОАО
«Бабушкина крынка» «засветилась» в
Москве, белорусская служба Госвет-
надзора её проинспектировала и выя-
вила большое количество продукции с
нарушением установленных к ней тре-
бований. А когда усилили контроль, то
за три недели января вернули несколь-
ко партий «из-за чрезмерного наличия
антибиотиков». «Мы столкнулись с не-
имоверной проблемой. Её надо  ре-
шать . Россияне активно мониторят
наши предприятия. И мы должны это
понимать. Ведь 60 процентов молока
поставляем на экспорт», — цитирует
замминистра газета «Земля и люди» в
статье М.Власенко «Технологический
регламент требует качества» от 18 фев-
раля этого года.
Заметим, что речь идёт о молочной

продукции, поставляемой на экспорт.
Возникает закономерный вопрос, ка-
кого же качества продукцию предлага-
ют потребителю в самой Беларуси?
Если Россия и Украина могут отказать-
ся от выявленных некачественных про-
дуктов и вернуть их назад в Беларусь,
то белорусским гражданам от своих
отечественных производителей никуда
не деться. В том числе от тех, чью про-
дукцию не пускают в российские и ук-
раинские магазины.
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Знакаміты беларускі акцёр нарадзіўся 19 лютага 1935 г. у
Магілёве. Калі ён быў зусім малы, памёр бацька, а потым
уехала маці. Хлопчыка ўзяла да сябе цётка, настаўніца па-
чатковых класаў. Яна вучыла пляменнніка, дала яму веды,
клопат і любоў. Разам ім даводзілася пастаянна пераязд-
жаць з аднаго раёна ў другі.
Сёння ўжо мала хто памятае, што ў маленстве падчас вай-

ны будучы Народны артыст Беларусі і Народны артыст СССР
некалькі гадоў жыў на клімавіцкай зямлі. Наперадзе яго ча-
калі слава і вядомасць. Але гэтыя часы першых выпрабаван-
няў ён запомніў на ўсё жыццё. Пра гэта сведчаць уласныя
ўспаміны Генадзя Аўсяннікава (друкуюцца па архіўных запі-
сах Радыё Свабода):

“Мінулы век у памяці сучаснікаў. Я, як ні кажыце, — дзіця
вайны. Я 35-га году нараджэння, у 41-м годзе я жыў у
Клімавіцкім раёне Магілеўскай вобласці.
Памятаю, як увайшлі ў вёску немцы. Уязджае танк пася-

рэдзіне вуліцы. На башні сядзіць немец — па пояс голы, цы-
вільны капялюш на галаве і на губным гармоніку грае. Паказ-
вае, што трэба замаскіраваць танкі, каб не забамбілі. Ну і мы
ламаем усё — яблыні, грушы, вішні ды ў кожную шчыліну ўтык-
ваем. І нам даюць за гэта пліткі шакаладу. Я ж не ведаў, што

Белорусских провайдеров обяжут хра-
нить историю посещения сайтов пользо-
вателями в течение года со дня оказа-
ния интернет-услуг. Такие нормы содер-
жатся в Инструкции о порядке форми-
рования и хранения сведений об инфор-
мационном ресурсах, которые посеща-
ют пользователи интернет-услуг. Доку-
мент утвержден Министерством связи
18 февраля 2015 года и опубликован на
Национальном правовом интернет-
портале.
Таким образом, провайдеры будут

хранить сведения о страницах, которые
посещают пользователи — физические
лица, в том числе индивидуальные пред-
приниматели. Также поставщики интер-
нет-услуг должны будут сохранять но-
мер и дату заключения договора на ока-
зание услуг электросвязи — фамилию,
имя и адрес пользователя.
Инструкцию приняли в целях борьбы

с незаконным оборотом наркотиков —
Министерство связи ссылается на изве-
стный декрет №9. Постановление всту-
пит в силу с 1 января 2016 года.

Ясь ГАСПАДАР

«Я, ЯК НІ КАЖЫЦЕ, — ДЗІЦЯ ВАЙНЫ»
У гэтым годзе Генадзю Сцяпанавічу АЎСЯННІКАВУ,

артысту тэатра імя Янкі Купалы, споўнілася 80 гадоў.
Мы ведаем яго па кіно і спектаклях «Паўлінка», «Трыбу-
нал», «Страсці па Аўдзею», «Вечар», «Людзі на балоце».
Але перш чым стаць выдатным акцёрам ён перажыў
вайну і нямецкую акупацыю. Дзяцінства Генадзя Аўсян-
нікава прайшло ў клімавіцкай вёсцы Дамамерычы ў за-
хопленай фашыстамі Беларусі.

гэта шакалад. Гэта зараз я ведаю… А тады за зробленую
працу, за тое, што мы замаскіравалі танкі, даюць нешта та-
кое салодкае. Памятаю, дарослыя прачыталі надпіс на тан-
ку “Парыж”.
Потым, калі адыходзілі немцы… Дамы гараць, і калона

нямецкіх салдатаў ідзе. І раптам з гэтай калоны выходзяць
два нямецкіх салдата ў плашчовых накідках. Нехта сказаў:
“Страляць будуць…”. А яны падышлі і дзве буханкі хлеба
кінулі. І пайшлі зноў у строй. Мы думаем, напэўна, атручаныя.
А тут жа вёска гарыць. Усе збегліся туды, і каты, і сабакі. Му-
жыкі кажуць, давайце на катах праверым. Адламалі кусочак
— каты за мілую душу паелі ўсё гэта, і нічога з імі не сталася.
Вось, я хачу сказаць, не ўсе немцы былі кепскія, як гэта

было прынята гаварыць. Адступаючы чалавек аддаў апошні
кавалак хлеба.
А на наступную раніцу сядзім у бліндажы… Без даху, так у

зямлю ўкапаліся. І вось толькі сонейка ўзыходзіць, толькі
такі блакіт нябёсаў, і раптам з лесу чуваць: “Ура-а, тра-та-та,
тваю маць…”. І хтосьці з мужыкоў сказаў: “Во, нашы ідуць…”.

* ДАВЕДКА “КЛІМАВІЦКАЙ ІНФА-ПАНАРАМЫ”:

АЎСЯННІКАЎ ГЕНАДЗЬ СЦЯПАНАВІЧ — вядомы беларускі
акцёр тэатра і кіно («Долгие вёрсты войны», «Последнее лето
детства»). У трупу тэатра Янкi Купалы быў прыняты ў 1957
годзе i з таго часу сыграў больш за 80 роляў. У юбілейны
тыдзень артыст кожны вечар з 11 па 19 лютага выступаў на
сцэне Купалаўскага ў розных спектаклях. Народны артыст
СССР і Беларусі, лаўрэат Дзяржаўнай прэміі Рэспублікі Бе-
ларусь, уладальнік некалькіх ордэнаў, у тым ліку Францыска
Скарыны.

БЕЛОРУССКИЕ ПРОВАЙДЕРЫ
БУДУТ ХРАНИТЬ ИСТОРИЮ ПОСЕЩЕНИЯ САЙТОВ

Новые требования Министерства
связи начнут действовать с 1 янва-
ря 2016 года. Подробности в мате-
риале Еврорадио.
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Напярэдадні дэнамінацыі злотага тагачасныя цэннікі ў
польскіх крамах і заробкі жыхароў краіны былі вельмі па-
добныя на цяперашнія беларускія. Так, на пачатку 1995 года
сярэдні заробак у Польшчы быў 6,1 мільёна злотых. Бохан
хлебу абыходзіўся пакупніку ў 9,8 тысячы злотых, а кілаграм
цукру — 14 тысяч. За часопіс у шапіках прасілі 12 тысяч. Пляш-
ка гарэлкі каштавала 71 тысячу злотых. Папулярны польскі
аўтамабіль Fiat Uno — 200 мільёнаў.
Як сёння беларускі рубель, польскі злоты тады перасле-

давала інфляцыя. За 1980–1990 гады польская валюта па-
таннела на 1395 працэнтаў. Кошты за год у сярэднім раслі на
500 працэнтаў. Дзяржава ў адказ была вымушана ўвесь час
выпускаць новыя банкноты з усё большым наміналам. У 1991
годзе была выпушчаная купюра коштам мільён злотых. А ў
наступным — ужо ў два мільёны. Зразумела, пра грош на той
час даўно забылі. Манеты цалкам зніклі з абароту. Самай
маленькай па наміналу купюрай у Польшчы на момант рэ-
формы 1995-га была банкнота ў 50 злотых.
Своеасаблівай маральнай кампенсацыяй для палякаў быў

той факт, што ў гісторыі Польшчы былі значна больш кепскія
часы. Сталыя людзі ўзгадвалі, як ліхаманіла польскія грошы
на пачатку 1920-х. У 1921-м, напрыклад, інфляцыя ў краіне
склала 94 працэнты, а за адзін амерыканкі долар давалі 9
мільёнаў марак (так спачатку называлася грашовая адзінка
Другой Рэчы Паспалітай).
Зразумела, што з інфляцыяй і мільённымі банкнотамі трэ-

ба было нешта рабіць. Яшчэ ў 1990 годзе галоўны банк краі-
ны пачаў распрацоўку плану дэнамінацыі. Аднак рэалізоўваць
праграму пачалі толькі пасля таго, як сітуацыя ў эканоміцы
трошкі стабілізавалася (у 1994 годзе інфляцыя склала 30
працэнтаў). Такім чынам, у ліпені 1994-га польскі Сейм пры-
няў гістарычную «Уставу пра грашовую рэформу». Паводле
закона, пачынаючы са студзеня наступнага года ў краіне ўвод-
зіліся ў абарачэнне новыя грошы. Старыя банкноты паступо-
ва, на працягу двух гадоў, выводзіліся з абарачэння. Новыя
банкноты вырашылі замовіць у брытанскіх друкароў, а на саміх
банкнотах выявіць польскіх манархаў.
Адначасова было вырашана, што новы злоты будзе роўны

дзесяці тысячам старых злотых. Чамусьці прынцып 1:10 000
вельмі не спадабаўся частцы грамадства. Узнік рух за тое,
каб прыбраць з купюраў толькі тры нулі. Аматары формулы
1:1000 даводзілі, што гэта зробіць дэнамінацыю больш зра-
зумелай для насельніцтва.
Насельніцтва, сапраўды, будучая дэнамінацыя вельмі не-

пакоіла. Рэформа, як вядома, адбывалася ў часы пераходу
ад планавай да рынкавай эканомікі, спадарожнікам якой быў
выбух крыміналу і розных форм махлярства. Не дзіўна, што,
як толькі быў агучаны праект дэнамінацыі, пенсіянераў ахап-
іла калектыўная паранойя. Яны баяліся стаць ахвярамі прай-
дзісветаў, які могуць падсунуць ім пад выглядам новых зло-
тых фальшывыя грошы. Каб супакоіць старую генерацыю, урад
пайшоў на незвычайную меру — усе пенсіі са студзеня 1995-
га пачалі выдаваць толькі новымі злотымі.
Увогуле, знаёміць з выявай новых грошай палякаў пачалі ў

лістападзе 1994-га. Першым, хто паказаў палякам новыя гро-
шы, была тагачасная кіраўніца польскага Нацбанку Ганна
Гранкевіч-Вальц (Hanna Gronkiewicz-Waltz). Дарэчы, пані Гран-
кевіч-Вальц, якая зараз кіруе варшаўскай мэрыяй, была вя-
домая як заўзятая каталічка. Таму, напэўна, не выпадкова,
што факсіміле яе подпісу на банкнотах датаванае 25 сакаві-
ка 1994 года, днём, калі вернікі адзначалі свята Звеставання
Найсвяцейшай Багародзіцы.

Алег НОВІКАЎ, Новы час

ЯК ПАЛЯКІ
ПЕРАСТАЛІ БЫЦЬ МІЛЬЯНЕРАМІ

У той час, як у Беларусі ўсё часцей кажуць пра неаб-
ходнасць яшчэ адной дэнамінацыі, у Польшчы мінула 20
гадоў, як злоты пазбавілі чатырох нулёў. Тагачасныя
цэннікі ў польскіх крамах і заробкі былі вельмі падобныя
на цяперашнія беларускія.

Ведамства пані Гранкевіч-Вальц запусціла маштабную ак-
цыю па падрыхтоўцы рэформы. Быў прыдуманы нават сло-
ган акцыі: «Zaslon palcem zera cztery — zyskasz zloty nowej
ery» (пол.: «Прыкрый пальцам чатыры нулі — атрымаеш гро-
шы новай эры»). Да інфармацыйнай акцыі Нацбанку былі
падключаныя самыя вядомыя тагачасныя польскія селеб-
рыці. Так, пра надзейнасць новых банкнотаў палякам распа-
вядалі акцёры, які выконвалі ролі ў суперпапулярным фільме
«Ва-Банк». Гэта выклікала шмат іранічных каментатараў,
паколькі, як вядома галоўныя героі фільма «Ва-Банк», хай і
высакародныя, аднак усё ж злодзеі, якія ўзломваюць сей-
фы.
Як узгадваюць сведкі рэформы, першым наступствам з’яў-

лення новай валюты стаў вялізарны попыт на гаманцы. На-
бываць іх давялося з-за таго, што ў абарот вярнуліся манеты.
Больш за ўсё галаўнога болю дэнамінацыя выклікала ў

юрыстаў і бухгалтараў, паколькі ва ўсіх дамовах да студзеня
1995 года кошты былі пазначаныя ў старых злотых. Супра-
цоўнікам юрыдычных кантор і гандлёвых палат нават прыйш-
лося працаваць у ноч на Новы год.
Згадваючы тую рэформу, польскія СМІ пішуць, што наўрад

ці гэта апошняя грашовая рэформа на памяці цяперашняй
генерацыі палякаў. Хаця курс злотага дастаткова стабільны
(з 1995 года яго інфляцыя склала 10 працэнтаў), рана ці по-
зна пераход на еўра непазбежны.
Дарэчы, пра Беларусь. Першая дэнамінацыя ў нашай краі-

не прайшла амаль як у палякаў — у 1994 годзе, тады ад руб-
ля адкінулі адзін нуль. Яшчэ тры нулі адрэзалі ў студзені 2000
года. За адзін долар тады давалі крыху больш за 350 бела-
рускіх рублёў. Такім чынам, з моманту апошняй дэнамінацыі
беларуская грашовая адзінка стала амаль у 50 разоў (ці на
5000 працэнтаў) таннейшай. І мы зноў з мільёнамі.
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Адказны за выпуск: Аржанцаў Сяргей Юр’евіч
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Надрукавана на ўласным абсталяванні. Наклад 299 асобнікаў
Распаўсюджваецца бясплатна

ІНТЭРНЭТ-БІБЛІЯТЭКА KAMUNIKAT.ORG:
КНІГІ, ГАЗЕТЫ, ЧАСОПІСЫ, АЎДЫЁ, ВІДЭА
Праект “Беларуская інтэрнэт-бібліятэка Kamunikat.org”, які

рэалізуе Беларускае гістарычнае таварыства, існуе з 2000
году і арыентаваны на збор незалежных беларускіх выдан-
няў. На сайце www.kamunikat.org можна знайсці кнігі, газеты,
часопісы, аўдыё і відэа. А ў раздзеле “Перыёдыка” знаход-
зяцца ўсе нумары “Клімавіцкай Інфа-Панарамы” за 2012,
2013 і 2014 гг.

ЗВЯРНУЦЬ
УВАГУ!!!
У інтэрнэце пачала дзейнічаць

КЛІМАВІЦКАЯ СТАРОНКА, якую раз-
мясціла сацыяльная сетка Укантак-
це. Гэта — Суполка актуальных га-
радскіх навін, Суполка тых, хто любіць
родны горад Клімавічы. На старон-
цы шмат фатаграфій, навіны, падзеі,
спасылкі на цікавыя сайты.
Далучайцеся, супрацоўнічайце, рэ-

камендуйце сваім знаёмым!
Адрас КЛІМАВІЦКАЙ СТАРОНКІ -

vk.com/klimavichy

В магазине есть три правила:
1) Нельзя вернуться на предыдущий этаж;
2) Если выбор уже сделан, нельзя его изменить, вернуть

покупку или обменять;
3) Магазин этот можно посетить только один раз в жизни.
Однажды в этот магазин заходит женщина. На первом эта-

же табличка, на которой написано: «Здесь продаются муж-
чины, которые хорошо зарабатывают и хороши собой». «Как
здорово», подумала женщина, но пошла на 2-ой этаж.
На втором этаже табличка: «Здесь продаются мужчины,

которые хорошо зарабатывают, хороши собой и любят де-
тей». «Супер! Это вообще отлично…но я пойду дальше», ре-
шила женщина. И пошла на 3-ий этаж.
На 3-ем этаже также висела табличка: «Здесь продаются

мужчины, которые хорошо зарабатывают, хороши собой, лю-
бят детей и помогают по хозяйству» «О! Это же идеальный
муж, что еще надо…? Но ведь что тогда на 4-ом этаже?!» и

АНЕКДОТ СО СМЫСЛОМ
В Нью-Йорке открыли магазин, где продаются мужья.

Магазин состоит из 5 этажей. Чем выше этаж – тем
лучше мужья, и дороже цены.

она пошла дальше.
Табличка на 4-ом этаже гласила: «Здесь продаются муж-

чины, которые хорошо зарабатывают, хороши собой, любят
детей, помогают по хозяйству и весьма романтичны». «Я
должна его купить! Это чудесно! Но… есть еще и 5-ый этаж»
и, нехотя, с большим желанием купить мужа на 4-ом этаже,
но движимая любопытством, женщина пошла на 5 этаж.
На 5-ом этаже была табличка: «Просим прощения, но

здесь мужья не продаются. Этот этаж создан для того, чтоб
ещё раз доказать, что женщины всегда хотят большего. Вы –
1965784 посетительница. Ещё ни одна женщина не ушла из
магазина с покупкой».
Чтобы не нарушать равноправие, напротив открыли мага-

зин, где можно купить жену. Правила посещения такие же.
Также 5 этажей. В этот магазин как-то раз зашёл мужчина.
На 1-ом этаже табличка: «Здесь продаются женщины, кото-
рые любят секс». Но мужчина пошёл на второй этаж. На 2-ом
этаже висела табличка: «Здесь продаются женщины, кото-
рые любят секс и пиво».
Дальше второго этажа ещё ни один мужчина не ходил. Так

что никто не знает, что предлагалось на 3-м этаже.

В начале 2015 года жительница Гродно сдала в налоговую
инспекцию Октябрьского района декларацию о доходах и
имуществе. В документе женщина указала, что купила квар-
тиру. Налоговики заинтересовались, за какие деньги она при-
обрела недвижимость. На это, как пишет "Вечерний Гродно",

ГРОДНЕНКЕ НАСЧИТАЛИ НАЛОГ С ДЕНЕГ,
ОДОЛЖЕННЫХ ДЛЯ ПОКУПКИ КВАРТИРЫ

Это, пожалуй, первый известный случай, когда соглас-
но новым правилам берут налог с одолженных денег.
Подробности в материале Еврорадио.

она ответила, что одолжила деньги. При этом люди, у кото-
рых она брала в долг деньги, не были ей близкими родствен-
никами, опекунами, попечителями или подопечными.
Налоговики насчитали ей 24 миллиона 960 тысяч рублей

подоходного налога с этих займов.
Напомним, с 1 января начали действовать изменения в

налоговом законодательстве. Согласно им, налогами обла-
гаются не только доходы, но и суммы, взятые взаймы или в
кредит.

Поезд из Могилёва в Минск теперь будет ходить и вечером.
До этого нововведения добраться по железной дороге из
областного центра в столицу можно было только рано утром
и в полночь.
Как информирует ИА «Могилёвские ведомости», с 29 мар-

та начнёт ходить поезд Могилёв-Львов, он будет двигаться

ДОБРАТЬСЯ ИЗ МОГИЛЁВА В МИНСК
ТЕПЕРЬ МОЖНО И ВЕЧЕРНИМ ПОЕЗДОМ

через Минск. Благодаря этому международному сообщению
появилась дополнительная возможность доехать из Моги-
лёва в Минск теперь и вечером. В Могилёвском отделении
Белорусской железной дороги пояснили: по нечётным чис-
лам отправление из Могилёва будет в 15.40, по чётным – в
19.20. Время в пути — 3 часа 20 минут.

http://www.kamunikat.org

